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PROTOKÓŁ NR XXVII/16 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 22 grudnia 2016 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    28 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXVII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli.  

7. Przyjęcie sprawozdania Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu 

pracy Rady Powiatu Zgierskiego za 2016 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

b) odczytanie opinii komisji stałych i wniosków radnych, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) odczytanie stanowiska Zarządu w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie, 

f) głosowanie nad uchwałą budżetową. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego; 

b) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2017; 

c) zmiany uchwały nr XXIII/266/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 12 września 

2016r.w sprawie zmiany uchwały nr XVI/197/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  

19 lutego 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 27 marca 2015r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 

Zgierski, oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków; 

d) delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Zgierskiego; 

e) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

15.  Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XXVII sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 9
03

.  
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Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Radni wysłuchali kolęd w wykonaniu dzieci z Domu Dziecka w Dąbrówce. 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia                    

15 grudnia 2016 r., wprowadza do porządku obrad XXVII sesji (w pkt 10f) projekt uchwały           

w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia  

2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016 – druk A.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie następujące zmiany do porządku 

obrad: 

1) wprowadzenie do porządku obrad w pkt 10g projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016 – druk B. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. Wydruk                 

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4 do protokołu; 

 

2) wprowadzenie do porządku obrad w pkt 10h projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego  z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Powiatu Zgierskiego na lata 2016-2028. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. Wydruk                    

z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5 do protokołu; 

 

3) wprowadzenie do porządku obrad w pkt 10i projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 

przez Powiat Zgierski w 2017 roku pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. Wydruk                    

z głosowania nr 3 stanowi załącznik nr 6 do protokołu; 

 

4) wprowadzenie do porządku obrad w pkt 10j projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. Wydruk                    

z głosowania nr 4 stanowi załącznik nr 7 do protokołu; 
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5) wprowadzenie do porządku obrad w pkt 10k projektu uchwały w sprawie stawek opłat za 

zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych na cele niezwiązane z potrzebami 

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego.  

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. Wydruk                    

z głosowania nr 5 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radny Grzegorz Kuna zastanawiał się, czy projekty uchwał w sprawach: 

1) uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017; 

2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2028  

po autopoprawkach z dnia 21 grudnia 2016 r. to już są wersje ostateczne, czy może radni 

otrzymają jeszcze kolejne.  

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXVII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli.  

7. Przyjęcie sprawozdania Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu 

pracy Rady Powiatu Zgierskiego za 2016 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

b) odczytanie opinii komisji stałych i wniosków radnych, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) odczytanie stanowiska Zarządu w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie, 

f) głosowanie nad uchwałą budżetową. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego; 

b) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2017; 

c) zmiany uchwały nr XXIII/266/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 12 września 

2016r.w sprawie zmiany uchwały nr XVI/197/16 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia           

19 lutego 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego  z dnia 27 marca 2015r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Zgierski, oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków; 

d) delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Zgierskiego; 

e) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017; 

f) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 

2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016                    

– druk A; 
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g) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 

2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016                      

– druk B; 

h) zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 

2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016- 2028; 

i) zaciągnięcia przez Powiat Zgierski w 2017 roku pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi; 

j) ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016; 

k) stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 

drogowego. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

15.  Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XXVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXVI sesji.  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 6 stanowi załącznik 

nr 9  do protokołu. 

    

Ad. 4 

Radny Michał Pilarski poinformował, iż został poproszony o przekazanie Sekretarzowi 

Powiatu Zgierskiego Wiesławowi Stankowskiemu statuetki od Zarządu i zawodników Klubu 

Sportowego Boruta Zgierz za pomoc przez ostatnie lata Klubowi, w szczególności tym 

najmłodszym rocznikom.  

Następnie radny złożył interpelację dotyczącą drogi Aleksandrów – Parzęczew – granica 

Powiatu Lubień. Na ostatniej czy przedostatniej sesji Starosta twierdził, że projekt jest tak 

dobrze napisany, że na pewno te środki powiat otrzyma. W związku z tym radny zapytał,               

„co się stało, że się nie udało. Z czego wynika, że tych pieniędzy nie ma.” I z czego wynikało 

przekonanie Starosty o tym, że pieniądze na tę drogę na pewno dostaniemy. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski złożył interpelację dotyczącą składowiska przy                              

ul. Miroszewskiej i wysypiska przy ul Aleksandrowskiej w Zgierzu – załącznik nr 10                     

do protokołu.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelacje: 

 w sprawie organizacji spotkania z mieszkańcami Biała – Ciosny – Dzierżązna, gmina 

Zgierz. Temat jest znany od maja. Mieszkańcy zaproponowali partycypację  w kosztach 

odnośnie budowy chodnika w tych miejscowościach. Stąd zasadne byłoby doprowadzenie 

do odbycia się takiego spotkania, 

 na jakim etapie są rozmowy z Wójtem Gminy Ozorków odnośnie planowanej 

przebudowy drogi w miejscowości Maszkowice – Czerchów, ponieważ kwota 70.000 zł 

jest zbyt mała, żeby tę inwestycję przeprowadzić. Radny wie, że jeśli się pokażą środki,                

to będzie można z tych zaoszczędzonych pieniędzy dołożyć. Bardzo się cieszy z tego 
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tytułu. Niemniej jednak wiadomo, iż pozyskanie środków od Gminy Ozorków jest trudne.                     

Czy Wójt Gminy Ozorków zajął już jakieś stanowisko w tej sprawie, czy są to tylko 

zamierzenia, żeby później się nie okazało, że Gmina Ozorków będzie się z tego 

wycofywała lub zaproponuje takie środki, które będą bardzo małe. 

 

Radny Witold Kosmowski zadał pytanie, czy Starostwo Powiatowe w Zgierzu wykorzystało 

30.000 zł, które dostało od Gminy Ozorków oraz z czyjej inicjatywy i dlaczego będzie 

rozwiązane porozumienie. Radny ponadto zapytał, kiedy będzie zrealizowana przebudowa 

drogi Cedrowice – Leśmierz. 

 

Ad. 5  

Nie zabierały głosu osoby niebędące radnymi. 

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XXVII sesję stanowią załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 6  

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji rocznego planu 

kontroli stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rafał Mamiński przedstawił sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  28 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu pracy Rady 

Powiatu Zgierskiego za 2016 rok stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  28 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 8 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 8a) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017  

po autopoprawkach z 8 grudnia 2016 r. stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017  

po autopoprawkach z 15 grudnia 2016 r. stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017  

po autopoprawkach z 21 grudnia 2016 r. stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk w pierwszej kolejności odniosła się do 

wypowiedzi radnego Grzegorza Kuny przyznała, że radni otrzymali wersję po kolejnej 

autopoprawce, ale rzeczywiście jest to wyjątkowy rok, kiedy zarówno do budżetu, jak i do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zostały wprowadzone trzy autopoprawki. Ta ostatnia 

autopoprawka jest bardzo duża i wprowadza bardzo duże zmiany do budżetu, natomiast to 

jest jedyna szansa, aby w tym roku podpisać umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie termomodernizacji budynków Domu 

Pomocy Społecznej w Ozorkowie. Warunkiem konkursu jest to, że tę umowę musimy 

podpisać w tym roku i dlatego tak wielkie zmiany zarówno w budżecie 2016 roku, gdzie 

pojawia się  upoważnienie tego roku do zawarcia przez Zarząd tej umowy i wprowadzenie 

tego przedsięwzięcia w pełnej wysokości do budżetu i WPF 2017 roku. I to są największe 

zmiany, najbardziej znaczące, które tak naprawdę rzeczywiście ten budżet w bardzo dużym 

stopniu zmieniają. 

Następnie Skarbnik szczegółowo przedstawiła projekt uchwały po autopoprawkach.  

 

Ad. 8b) 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Krzysztof Jurek przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały po autopoprawkach w zakresie dotyczącym 

Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji do projektu uchwały po autopoprawkach w zakresie dotyczącym Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Maria Sobczak-Kaleta  

przedstawiła pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały po autopoprawkach w zakresie 

dotyczącym Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

Włodzimierz Pietruszewski przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały po 

autopoprawkach w zakresie dotyczącym Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Łukasz Wesołowski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały po autopoprawkach w zakresie 

dotyczącym Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Finansowej Ilona Zinser przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji do projektu uchwały po autopoprawkach.  

 

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Tomasz Jędrzejczak przedstawił pozytywną 

opinię Komisji do projektu uchwały po autopoprawkach.  

 

Przewodnicząca Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu Lidia Elert przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały w zakresie dotyczącym Komisji.  

 

Ad. 8c) 

Uchwała Nr I/183/2016 z dnia 29 listopada 2016 roku  Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Powiatu Zgierskiego 

na 2017 rok stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Skarbnik odczytała uchwałę. Jednocześnie poinformowała, że RIO nie opiniuje autopoprawek 

do projektu budżetu, opiniuje tylko wersję pierwotną. Nie oczekuje również przesłania wersji 

projektu budżetu po autopoprawkach. Przesyłana jest już uchwała podjęta przez Radę 

Powiatu Zgierskiego uchwalającą budżet, która podlega ponownemu badaniu przez RIO.  
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Ad. 8d) 

Radny Michał Pilarski nawiązał do odpowiedzi na interpelację radnego Dominika Gabrysiaka 

dotyczącą podziału wydatków majątkowych planowanych na rok 2017 w poszczególnych 

gminach. Podział ten przedstawia się następująco: 

 Gmina Ozorków 12,11 %,  

 Gmina Stryków 10,10%,  

 Gmina Głowno 4,64%, 

 Gmina Aleksandrów Łódzki  22,73%, 

 Miasto Zgierz 10,22%,  

 Miasto Głowno 4,62%,  

 Miasto Ozorków 7,10%,  

 Gmina Parzęczew 18,34%,  

 Gmina Zgierz 8,14%.  

Radny podkreślił, że na terenie Miasta Zgierza jest to 10,10% wydatków majątkowych,                

a na terenie Gminy Aleksandrów Łódzki 22,73% - bardzo uczciwy w stosunku do wszystkich 

gmin budżet. Następnie radny zwrócił się do radnych z miasta Zgierza. Otóż najważniejsze 

inwestycje to oczywiście ul. Śniechowskiego w Zgierzu, tylko przypomniał, że ulica ta 

900.000 zł jest wynikiem porozumienia z miastem. I miasto na pozostałe inwestycje 

infrastrukturalne wynikające z porozumienia dokłada równą kwotę. Natomiast pozostałe 

inwestycje to: 

 przebudowa chodnika w pasie drogi powiatowej ul. Piłsudskiego w Zgierzu, 

 budowa odwodnienia odcinka drogi ul. Piłsudskiego w Zgierzu - to jest to, co wynika  

z inwestycji miejskich tak naprawdę i wymusza na powiecie.   

 „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej Powiatu Zgierskiego”  

w zakresie inwestycji Starostwo Powiatowe w Zgierzu, 

 wykonanie klimatyzacji w budynkach Starostwa Powiatowego w Zgierzu, 

 wymiana drzwi na przeciwpożarowe w budynku Starostwa Powiatowego w Zgierzu,  

 zakup sprzętu elektronicznego dla Komendy Powiatowej PSP,  

 pewny start na rynku pracy szkolenia i staż dla nauczycieli.  

To tak ten budżet traktuje stolicę powiatu. To ze stolicy powiatu, z okręgu który pokrywa się 

z granicami administracyjnymi miasta Zgierza, wybieranych jest 10 radnych. Ponad 1/3 tej 

Rady i dostajemy w budżecie 10,22% budżetu – pewnie po tych zmianach jeszcze mniej.                  

A tak naprawdę ile z tego wszystkiego jest na właściwe inwestycje dla ludzi, odliczając 

inwestycje stricte urzędnicze dotyczące wyglądu Starostwa, wymiany (nie montażu) drzwi 

przeciwpożarowych i innych tego typu rzeczy. Czy radni ze Zgierza uważają, że to jest 

uczciwe, że po raz kolejny - w odczuciu radnego - Gmina Aleksandrów Łódzki dostaje lwią 

część budżetu inwestycyjnego całego Powiatu Zgierskiego. Czy radni z innych gmin:                             

z Gminy Głowno lekko ponad 4%, z Miasta Głowna lekko ponad 4% uważają, że to jest 

uczciwe, że tak naprawdę te potrzeby inwestycyjne są konieczne i rzeczywiście hierarchia 

tych potrzeb inwestycyjnych jest taka, jak przedstawia ten budżet – zdaniem radnego nie. „Ja 

się pytam Panie Starosto, czy akurat potrzeba ponad 22% budżetu i nie można wyskrobać 

pieniędzy na przebudowę  skrzyżowania ul. Parzęczewskiej i Gałczyńskiego, albo chociaż na 

wymianę świateł. Przecież tam za chwilę zaczną ludzie ginąć. Czy w tym budżecie, tak 

dużym, to nie dało się tego znaleźć. Wielokrotnie o to prosiliśmy. Pan Starosta w tej chwili 

przebudowywuje ciągi komunikacyjne w Ozorkowie do strategicznych centrów 

logistycznych, a co z ulicą w Zgierzu, która prowadzi do „Atlasu”, co z ul. Przemysłową 

Panie Starosto? No cisza. Ludzie przyszli pokrzyczeli i już się skończyło? Dlaczego tej ulicy 

nie ma w budżecie? Dlaczego nie ma świateł na ul. Parzęczewskiej, a jest ponad 22% na 

Aleksandrów Łódzki. I mam też pytanie do państwa radnych ze Zgierza, do nas wszystkich, 

czy dłużej będziemy takie rzeczy tolerować?” 

 

Radny Grzegorz Kuna  zwrócił się do przewodniczących komisji, do którego budżetu się 

odnieśli.     
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Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że był to omawiany budżet po autopoprawkach.  

 

Radny Grzegorz Kuna zapytał, po autopoprawkach, z którego dnia. Radny ma trzy wersje 

budżetu. Czy to były posiedzenia komisji po autopoprawkach z dnia 21 grudnia. Czy Komisja 

Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej opiniowała projekt budżetu po 

autopoprawkach z dnia 21 grudnia?   

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

Włodzimierz Pietruszewski poinformował, że Komisja była informowana, że będzie jeszcze 

jedna autopoprawka.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że to przewodniczący komisji decydują o tym,  

czy komisja ma się jeszcze zebrać. Jeżeli któryś z przewodniczących uzna za potrzebę 

zwołania komisji i omówienia szczegółów po autopoprawkach, zrobimy przerwę.  

 

Radny Grzegorz Kuna oznajmił, iż z tego co Skarbnik powiedziała można było 

wywnioskować, że opinia RIO jest jak gdyby na dzień dzisiejszy niewiążąca. Opinia RIO 

dotyczyła pierwszego projektu budżetu, który na dzień dzisiejszy po autopoprawkach z dnia 

21 grudnia jest w ogóle przewalony o 180 stopni. Dla przykładu w opinii RIO jest napisane 

czym będziemy finansować wydatki majątkowe i tu jest między innymi, że nadwyżką              

z dochodów, itd. Natomiast w projekcie budżetu mamy jasno napisane, czym będziemy to 

finansować, że nie nadwyżką tylko kredytem w wysokości 8,5 mln zł. Czyli tak, jak zważył 

radny Michał Pilarski, budujemy halę sportową w Aleksandrowie Łódzkim, na którą 

bierzemy kredyt, bo ta hala ma mniej więcej tyle kosztować. Ponadto dajemy również 

uprawnienia  Zarządowi na zaciąganie zobowiązań w wysokości 3,5 mln zł na finansowanie 

bieżącej działalności, czyli razem to już jest kwota 11 mln zł. Nie da się rozpatrywać projektu 

budżetu bez wieloletniej prognozy finansowej. A po zaciągnięciu tych wszystkich 

zobowiązań, zobowiązania powiatu (jeśli radny się nie myli) to będzie 16 mln zł. Radny 

chciał wiedzieć, ile będzie wynosiło całkowite zadłużenie powiatu. Na str. 4 WPF jest 

zapisana kwota długu 16 460 313,96 zł i tutaj mamy też jakby rozpisane spłaty. Wynika  

z tego, że ten Zarząd i ta Rada już żadnych zobowiązań w przyszłości nie będzie czyniła. Tak 

to wynika, ponieważ jest to prognoza do 2028 roku. Jest to bardzo ładnie rozpisane, papier to 

wszystko przyjął, tylko radnemu nie chce się w to wierzyć, ponieważ skoro w tym roku już 

fundujemy sobie taki deficyt, to będzie napędzało jak gdyby dalsze wykorzystywanie – 

zresztą zgodnie z expose Starosty po to, żeby wykorzystywać środki unijne, niestety 

będziemy musieli korzystać z różnych innych źródeł, w tym będziemy się zadłużać. Pomimo 

najszczerszych chęci, pomimo, że radny jest bardzo za tymi wszystkimi zadaniami 

inwestycyjnymi, to czy jednak nie przedobrzymy w tym temacie. Następnie radny odniósł się  

do projektu budżetu na 2017 rok, jeżeli chodzi o wydatki związane z Oddziałem Patrolowo-

Drogowym str. 70. zakup paliwa jest wykazany w dwóch miejscach tzn., że są tam dwa 

samochody.  Oddzielnie jest eksploatacja. To paliwo nie należy do eksploatacji. Wychodzi na 

to, że  ten  Oddział Patrolowo-Drogowy nie jest taki tani w utrzymaniu, a on miał podobno 

grosze kosztować. Coś radnemu nie pasuje w tym wszystkim.     

 

Radny Witold Kosmowski  chciał się dowiedzieć o kwotę zwiększenia o 7.896 zł na budowę 

hali sportowej, czy coś wynikło jeszcze dodatkowego, że musimy zwiększyć środki,                      

bo pamięta, że była pełna kwota zabezpieczana, gdyż był składany wniosek aplikacyjny                    

i myślał, że już to wszystko było oszacowane. Nie zgodził się z wypowiedzią Skarbnik,  

że radnym jest łatwiej, jeżeli Zarząd ma upoważnienia. Na pewno jest to dużo łatwiej 

Zarządowi, a szczególnie jeżeli chodzi o pewne zmiany na wynagrodzeniu. Radny wnioskuje 

o wykreślenie w projekcie uchwały z § 13 pkt 4 „dokonywania zmian w planie wydatków 

bieżących w ramach działu, w zakresie środków na uposażenie i wynagrodzenie ze stosunku 

pracy”. W zeszłym roku w okresie letnim była utworzona rezerwa, która miała być na 

nieprzewidziane rzeczy. Oczywiście z tej rezerwy później nie można bezpośrednio przenieść 
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środków na wynagrodzenia, więc były robione różne przesunięcia budżetowe. Między innymi 

teoretycznie na sprzęt komputerowy. Gdy zapytał, ile sprzętu kupiliśmy, okazało się że trzy 

bodajże zestawy komputerowe, a później z tych środków przeznaczonych na sprzęt już wtedy 

można po prostu przenieść na płace. Radny porównuje sobie kwoty na wynagrodzenia                      

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu i wychodzi mu na płace 7.700.000 zł w projekcie 

budżetu, natomiast w dzisiejszej uchwale budżetowej po zmianach jest to 7.822.617 zł. Czyli 

teoretycznie jeżeli na koniec roku  (rozumie, że czyścimy budżet i taka kwota powinna być), 

mamy 7.822.617 zł, a w projekcie budżetu mamy 7.700.000 zł, czyli de facto już jakby 

122.617 zł nam brakowało. Chyba, że w budżecie tutaj trzeba doliczyć te 600.000 zł  na 

nagrody jubileuszowe, które nie wykorzystamy bądź wykorzystamy jako powiat w przyszłym 

roku i zostaną przesunięte, bo już są jakby w wynagrodzeniach i się okazuje, że de facto my 

wydatki na wynagrodzenia zwiększyliśmy i to znacznie. W związku z tym, czy pracownikom 

starostwa podniesiono wynagrodzenie, czy po prostu zostało tak dużo zatrudnionych nowych 

osób. Radny pamięta poprzednią kadencję, gdzie szliśmy pod szyldem oszczędności                          

i musieliśmy spłacić prawie 30 milionowy dług po poprzednikach i wtedy były zwolnienia 

bodajże z 210 do chyba 147 osób, za co nam się też radnym oberwało od mieszkańców. 

Bodajże w połowie zeszłego roku zadał pytanie i już wtedy zwiększone zostało zatrudnienie                    

o 27 osób. Na jakim etapie dzisiaj jest tutaj zatrudnienie. W niektórych wydziałach są braki. 

Dlatego też się dziwi, że jednego pracownika z Wydziału Budownictwa, Starosta puszcza do 

Strykowa. Ma nadzieję, że to nie wpłynie na jakość pracy Wydziału. Dlatego wnioskuje                          

o wykreślenie tego punktu. I jeszcze odnośnie przeniesień. Tutaj Skarbnik powiedziała o 5 zł. 

Rzeczywiście do kwot między zadaniami do przenoszenia uważa, że Zarząd powinien mieć, 

ale może zróbmy ograniczenie do kwoty 30.000 zł. Wydaję się radnemu, że przy naszych 

inwestycjach 30.000 zł, może 50.000 zł to średnio około 10% większe by było zadanie. 

Dzisiaj patrząc na rynek pracy i przy każdych przetargach raczej te zadania powodują, że jest 

dużo taniej niż nasze szacunki, więc radni mieliby wtedy większą kontrolę nad tym co się 

dzieje w budżecie, ponieważ zwołanie sesji nie jest jakimś wielkim wydarzeniem. My tutaj 

już parę razy się spotykaliśmy. Raz się spotykaliśmy na szybko, żeby wniosek złożyć, udało 

się nam zebrać, więc nie ma tutaj obaw, że my jako radni temu nie podołamy. Natomiast,                

co do pracy, radny akurat tutaj z radnym Michałem Pilarskim się nie zgodził, zawsze akurat 

Starostę Kozaneckiego dobrze oceniał i widocznie jest skutecznym skoro w tym swoim 

terenie wyborczym potrafił te inwestycje załatwić, natomiast ma nadzieję, że Starosta Jarota 

dla terenu nr 5 też będzie z sercem podchodził i zrobimy jeszcze więcej niż do tej pory.         

 

Radny Dominik Gabrysiak przyznał, że po autopoprawkach jest spokojniejszy niż wcześniej 

jak dostał tą odpowiedź na interpelację. Dzisiaj te proporcje, jeżeli chodzi o Ozorków 

wyglądają zupełnie inaczej, pozytywniej, ale do zadowolenia nadal daleko. Następnie radny  

zastanawiał się, jak dzisiaj zagłosuje Wicestarosta, bo kiedyś na tej sali mówił, że co prawda 

jest historykiem nie ekonomistą, ale nigdy nie zgodzi się na zadłużanie powiatu. Dzisiaj 

bierzemy 10 mln zł kredytu.  Radny zwrócił uwagę, że pozytywna opinia bez uwag RIO jest 

do projektu budżetu z 15 listopada. Rozumie tłumaczenie Skarbnik, ale ma trochę inne 

zdanie. Według radnego nie w porządku jest to, że wydajemy pieniądze na dokumentacje, 

którą wsadzimy do szuflady. Otrzymał odpowiedź na interpelację i okazuje się, że zlecaliśmy 

wykonanie studium wykonalności i programu funkcjonalno-użytkowego, jeżeli chodzi                      

o boisko przy Zespole Szkół Zawodowych w Ozorkowie, już dwa tygodnie po tym, jak 

znaliśmy regulamin tego konkursu - chyba, że nikt go nie przeczytał. A regulamin jest prosty 

i zrozumiały. Radny nie zgadza się z tymi postępowaniami.   

 

Radny Michał Pieruń zauważył, iż RIO w opinii do projektu budżetu z 15 listopada wskazuje, 

że przyjęte w projekcie budżetu na rok 2017 założenia finansowe wymagają konsekwentnych 

działań w celu realizacji planowanego poziomu dochodu oraz szczególnej dyscypliny                           

w ponoszeniu wydatków bieżących w celu zachowania ustalonego ich poziomu. Po czym 

zwiększamy deficyt o ponad 1,5 mln zł, czyli 25%. Skarbnik mówi, że to nie ma znaczenia, 

co RIO napisało, bo RIO jeszcze raz będzie to rozpatrywać. Może, jak się dowie, że o 25% 



10 
 

deficyt został zwiększony, to opinia będzie daleko inna. Radny powiedział, iż w zasadzie 

powinien się cieszyć, bo w budżecie powiatu znalazło się 40.000 zł na wykonanie 

dokumentacji przebudowy skrzyżowania ul. Gałczyńskiego z ul. Parzęczewską w Zgierzu.                  

To już nie tylko zaczyna chodzić o to skrzyżowanie, ale całej ul. Gałczyńskiego,                                 

w szczególności do ul. Aleksandrowskiej, gdzie nawierzchnia jest dramatyczna.                                 

O przebudowę skrzyżowania Gałczyńskiego i Parzęczewskiej zaczęliśmy (radni ze Zgierza) 

wnioskować na samym początku kadencji. I oczywiście znalazły się rzeczy ważniejsze, my to 

wszystko w zasadzie rozumiemy. Natomiast przesunięty jest projekt do wykonania na rok 

2017. Radny zachęcił do przejechania, ze zwykłą prędkością 30 km/h, całą ul. Gałczyńskiego. 

W roku 2017 to, to już nie będzie skrzyżowanie tylko cała ta droga do zrobienia. Droga ta 

przebiega przez środek osiedla i te samochody, które tam jeżdżą na tych dziurach powodują 

taki hałas, że to jest nie do zniesienia dla mieszkańców. Należy się cieszyć, że członkowie 

Zarządu są skuteczni w swoich okręgach, ale radnemu trochę smutno, że zgierski członek 

Zarządu nie jest tak bardzo skuteczny, bo to zadanie spada po prostu, jak tylko może. Radny 

oczekiwałby, żeby te wydatki, te plany były w takim zakresie, takim zwiększonym zrobione, 

bo jeśli to potrwa jeszcze i zostanie wykonane - jeśli zostanie - w roku 2018, to może 

wymagać przebudowy całej drogi.    

 

Skarbnik odniosła się do wypowiedzi. Wprowadzona inwestycja DPS w Ozorkowie jest 

finansowana w ten sposób, że połowa jest pożyczki, połowa jest dotacji i wkład własny 

164.000 zł z kawałkiem. Także dojdzie do tego, że kwota 3.222.000 zł zostanie sfinansowana 

częściowo z pożyczki WFOŚiGW, częściowo z dotacji WFOŚiGW. Dla Skarbnik to też nie 

było łatwe, bo ten budżet modyfikowała dokładnie wczoraj. Komisja Budżetowo-Finansowa 

czekała na projekty uchwał. Sytuacja wygląda bardzo skomplikowanie, bo WFOŚiGW 

absolutnie nie zgodził się na to, żeby podpisać umowę w przyszłym roku. Warunkiem 

podstawowym, żeby ta inwestycja weszła do realizacji w przyszłym roku przy takich 

warunkach, jest podpisanie umowy do 31 grudnia. Skarbnik wczoraj zarówno z RIO jaki                    

i WFOŚiGW próbowała negocjować to w ten sposób, żeby zatwierdzili nam wniosek do 

końca roku, żeby można było podpisać w nowym roku. Wtedy można by przyjąć budżet               

w takiej formie, jakiej był do tej pory bez wprowadzania tych wszystkich zmian. Można by 

było wtedy uniknąć ze strony radnych uwag, że na dzień przed sesją składana jest trzecia 

autopoprawka, a Skarbnik bardzo by ułatwiło pracę. Natomiast, jeżeli nie podpiszemy tej 

umowy w tym roku, to będzie ogłoszony owszem konkurs na takie przedsięwzięcie                           

w przyszłym roku, ale finansowanie będzie zupełnie inne, mniej korzystne, bo będzie 40% 

dotacji a 60% pożyczki. Dlatego te wszystkie zmiany i konsekwencja będzie też w uchwałach  

bieżącego roku, w których Zarząd będzie występował o upoważnienie Rady do podpisania tej 

umowy. Jeżeli chodzi o kredyt, to zaciągamy go na kwotę 8,5 mln zł i pożyczkę w wysokości 

1.528.000 zł. Wskazana kwota 16 mln zł, to jest wysokość długu na dzień 31 grudnia 2017 

roku. Następnie Skarbnik zwróciła się do radnego Witolda Kosmowskiego jako Sekretarza 

Gminy Ozorków z zapytaniem, czy Wójt wystąpił do Rady o upoważnienie go do 

dokonywania zmian w ramach wynagrodzeń. Wszystkie organy wykonawcze jednostek 

samorządu terytorialnego występują o takie upoważnienie. Przypomniała, że w ubiegłym roku 

była taka sytuacja, gdzie 150.000 zł zostało wprowadzone wynagrodzeniami uchwałą 

Zarządu, a nie uchwałą Rady. Przyznała, że to była jej wina, bo przekonała do tego Starostę. 

Skarbnik zwróciła uwagę, że od jakiegoś czasu uzasadnienia, które pisze do projektów 

uchwał Rady są szczegółowe w zakresie wszelkich przeniesień. Radni otrzymują także 

informacje z prac Zarządu, w których  obszernie są opisane zmiany budżetu, jeżeli chodzi                 

o uchwały Zarządu. Skarbnik podkreśliła, że nie pozwoli na to więcej, żeby radni zarzucali 

Zarządowi, że robi coś po kryjomu. Jeżeli chodzi o zwiększenia, to miesiąc temu zwiększany 

był budżet Starostwa o kwotę 294.000 zł, co radni zaakceptowali. To były środki z PUP, które 

są de facto refundacją wynagrodzeń pracowników interwencyjnych, czyli na wynagrodzenia 

pracowników starostwa. Dopóki mogliśmy to płaciliśmy ze swoich środków, w ciągu roku 

Skarbnik nie zwiększała tych środków, a zrobiła to w listopadzie i było jasno i czytelnie 

napisane w uzasadnieniu do uchwały Rady, że to są środki na wynagrodzenia pracowników 
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starostwa zatrudnionych w ramach prac interwencyjnych. Oczywiście radni mają prawo 

usunąć takie upoważnienie Zarządowi, o którym nadmieniał radny Witold Kosmowski. 

Zarząd Powiatu nie będzie miał z tego tytułu żadnych trudności, a radni tak naprawdę 

utrudnią tylko i wyłącznie pracę kierownikom jednostek organizacyjnych. Na wydatki 

wynagrodzeniowe to są cztery paragrafy: § 417 umowy zlecenie i o dzieła § 401 

wynagrodzenia osobowe, § 411 składki ZUS i § 412 składki na Fundusz Pracy. Kierownik 

jednostki organizacyjnej ma prawo do dokonania takich zmian, pomiędzy tymi paragrafami 

także i składa do Zarządu wniosek w tym zakresie. Takich zmian dokonuje Zarząd.                        

Na początku roku to jest niewielki problem, bo tych pieniędzy mamy dużo, do końca roku jest 

daleko i można spokojnie do końca miesiąca, do sesji czekać na dokonanie przeniesień. 

Natomiast, jeśli radni takie upoważnienie zabiorą Zarządowi, to utrudnią pracę kierownikom 

jednostek organizacyjnych ze swoich miejscowości, bo to oni będą czekali. Najszybciej 

można dokonać przekroczenia na § 412 Fundusz Pracy i wtedy radni spowodują to,                       

że kierownik jednostki narażony jest na dyscyplinę finansów publicznych. Musi zapłacić 

składki ZUS, bo później robi się to z odsetkami. Skarbnik nawet co tydzień robi uchwały 

Zarządu, żeby nie doprowadzić do sytuacji, w której kierownicy jednostek byliby narażeni na 

dyscyplinę finansów publicznych. Skarbnik prosi o uwagi, jeśli radni, w tym roku w tabelach 

jej uchwał, znajdą takie zapisy, których nie ma w uzasadnieniu, bo być może się pomyliła, 

coś pominęła. Natomiast  od tamtego roku, kiedy rzeczywiście radny Kosmowski dociekał 

bardzo z czego pojawiły się kwoty i jak się pojawiły, uzasadnienia Skarbnik zawierają jak nie 

100%, to na pewno 90% tych wszystkich zmian, które są w tabelach. Skarbnik pozwoliła 

sobie na tą dygresję, bo większość wójtów, burmistrzów takie upoważnienie po prostu ma.          

Bo to nie chodzi o okłamywanie Rady. Była taka sytuacja, którą Skarbnik na swoją winę 

może wziąć, ale tak naprawdę większość tych zmian się dokonuje na poziomie jednostek 

organizacyjnych. To nie jest tylko Starostwo, to jest dwadzieścia parę jednostek, w których 

też mogą wystąpić braki i to nie tylko na samym wynagrodzeniu. One mogą wystąpić na 

poziomie pomiędzy poszczególnymi paragrafami i wtedy nie będzie mógł tego zrobić Zarząd, 

tylko będzie mogła to zrobić Rada. Nie wydaje się zasadnym zwoływanie sesji dla kwoty np. 

5.000 zł, po to tylko, żeby dyrektor danej jednostki nie miał zagrożenia dyscypliny finansów 

publicznych. Jeżeli chodzi o przeniesienia wydatków inwestycyjnych, to rzeczywiście jest              

w kompetencji Zarządu. Natomiast, jeżeli zmiany są dokonywane pomiędzy poszczególnymi 

zadaniami w uchwale budżetowej, to radni je mają bardzo szczegółowo opisane                               

w sprawozdaniach z prac Zarządu.        

 

Starosta odniósł się do wypowiedzi radnych dotyczących zadłużenia i jego wystąpienia                     

w expose. Owszem powiedział, że nie będziemy zadłużać powiatu, co czyniliśmy do tego 

roku. Natomiast uważa, że wielkim błędem byłoby niezaciągnięcie kredytu w tej chwili                        

i nieskorzystanie z  środków unijnych. Jest przekonany, co by radni powiedzieli na koniec 

kadencji, jeżeli Zarząd by przespał szansę na poprawienie infrastruktury powiatowej. 

Oczywiście jest to bardzo duży wysiłek dla nas i dużo kłopotu, ponieważ te programy ruszają  

i nie zawsze jest tak, że jesteśmy w stanie do końca zdiagnozować to, co autor miał na myśli 

(Urząd Marszałkowski). Niestety zmienia się interpretacja, zmieniają się zapisy i nie zawsze 

można zaplanować to precyzyjnie do końca.  

Co do nakładów na poszczególne gminy i procentowy udział. Przede wszystkim to,                        

co Starosta odpowiedział w interpelacji radnemu Gabrysiakowi, już jest nieaktualne. Już się 

zmieniło, już nie ma tych procentów i nie można ich w tej chwili, w ten sposób cytować.               

Te poszczególne procenty wynikają z kilku rzeczy: to są potrzeby na poszczególnych 

gminach i ilość naszych jednostek organizacyjnych, która tam jest, ale również jest to 

pokłosiem współpracy z włodarzami poszczególnych jednostek samorządowych. 

Wymieniony tu był Aleksandrów Łódzki i hala gimnastyczna. Złożony jest wniosek, jest to      

w systemie konkursowym i jeszcze nie wiemy, czy dostaniemy środki finansowe na to 

zadanie.  Nie kosztuje to 8,5 mln, zł, jak powiedział radny Kuna, tylko nasz wkład to jest 

549.000 zł. Drugą część wkładu własnego mamy zapewnioną od samorządu 

aleksandrowskiego, jak również  samorząd aleksandrowski przekazał nam działkę, na której 
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będzie budowana ta hala gimnastyczna. Jeżeli chodzi o Zgierz, to niestety, ale nie dostaliśmy 

żadnego wsparcia od samorządu zgierskiego. Także te procenty, które zostały przytoczone są 

nieaktualne, ponieważ na budowę Centrum Kultury środki są zapisane w ŁOM i poza 

konkursem już mamy je zapewnione, teraz jeszcze złożymy wniosek na budowę boiska przy 

ZSO im. Staszica za 1.600.000 zł i jeszcze sala gimnastyczna w ZS Nr 1 im. Cezaka plus 

dodatkowo pracownia. Starosta prosi, żeby radni również na takie elementy zwrócili uwagę, 

bo one są bardzo ważne i istotne. Następna sprawa to pomoc finansowa na                                     

ul. Śniechowskiego. Otóż na początku roku umówiliśmy się z Prezydentem, że udzielimy 

sobie wzajemnej pomocy po 900.000 zł. Samorząd Zgierza miał nam dać na skrzyżowanie 

Gałczyńskiego-Parzęczewska, a powiat na ul. Śniechowskiego. Tak się stało, że nie było 

szans złożenia wniosku na to skrzyżowanie, ale te 90.000 zł  dajemy do Miasta Zgierza na               

ul. Śniechowskiego i ona będzie realizowana, bo dofinansowanie jest przyznane. Natomiast 

powiat rok czasu musi czekać na środki, ponieważ w roku 2017 złożymy dopiero to 

skrzyżowanie. Także na dobrą sprawę, to żeśmy skredytowali Miasto Zgierz kwotą              

900.000 zł. 

Kwestia następna to dojazd do centrów logistycznych, do Atlasu i do zakładów w Strefie  

Ekonomicznej. Ul. Przemysłową mamy w świetnym stanie, ul. Kasprowicza naprawimy – już 

jesteśmy po przetargu, mamy podpisaną umowę, ale warunki atmosferyczne trochę nie 

pozwoliły na to, żeby było to wykonane, ale na wiosnę będzie to zrobione. Także nasze ulice 

dojazdowe do centrów logistycznych będą w bardzo dobrym stanie. Natomiast, jeżeli chodzi 

o samą budowę obwodnicy Zgierza, która ma doprowadzić ruch ciężki do centrów 

logistycznych, to czy to my bierzemy podatki od nieruchomości, czy to my bierzemy podatki 

od tych zakładów? Te podatki tak naprawdę wpływają do Miasta Zgierza i to po stronie 

włodarzy Zgierza jest wybudowanie tejże obwodnicy i tego dojazdu. Zresztą ostatnio Zarząd 

opiniował przebieg tej trasy, więc Miasto Zgierz wchodzi w ten projekt. Oczywiście,                       

że deklarowaliśmy jakieś tam wsparcie, w którymś momencie, tej inwestycji, ale to nie 

znaczy, że powiat będzie budował dojazd do centrów logistycznych, bo byłoby to zupełnie 

nielogiczne. Starosta zwrócił uwagę, że radny Pilarski jest radnym Powiatu Zgierskiego, a nie 

radnym Miasta Zgierza.        

Nawiązując do uwag radnego Grzegorza Kuny, dotyczących kolejnych autopoprawek do 

projektu budżetu, Starosta powiedział, że udało się pozyskać środki na termomodernizację 

DPS w Ozorkowie, dzięki bardzo wielkiemu zaangażowaniu wielu osób, między innymi: 

członka Zarządu Wojciecha Brzeskiego, dyrektora DPS, dyrektora PCPR, naczelnik 

Wydziału Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych, Wicestarosty. Rada Nadzorcza zatwierdziła 

to dofinansowanie bodajże w środę. Stąd ta trzecia autopoprawka z 21 grudnia br. Mogliśmy 

odstąpić od tego tak korzystnego finansowania, bo nasz wkład to 160.000 zł tylko, natomiast 

resztę sfinansujemy z WFOŚiGW. Po realizacji ten DPS będzie zupełnie inaczej 

funkcjonował i będą to zupełnie inne koszty eksploatacyjne. Także czasami są takie 

konieczności wprowadzania pewnych zmian. Chciałoby się zaplanować, napisać                                 

i przedstawić radnym wszystko wcześniej, ale nie zawsze jest to możliwe.  

Był podniesiony temat Oddziału Patrolowo-Drogowego. W Wydziale Drogownictwa 

samochody są dwa. Koszty paliwa i koszty eksploatacji to są dwa różne koszty. Koszty 

eksploatacyjne  obejmują przeglądy, naprawy, itp. Starosta zgodził się, że ten Oddział może 

nie jest tani w utrzymaniu, ale jest na każde żądanie i może szybko reagować. Także rola tego 

Oddziału jest bardzo istotna i nie do przecenienia.  

Co do zatrudnienia, Starosta przyznał, że zatrudnienie wzrosło. Przypomniał, że pewne usługi 

były zlecane na zewnątrz: sprzątanie, obsługa prawna, funkcjonowała również Powiatowa 

Spółka Infrastrukturalna. Wtedy ci ludzie nie byli pracownikami Starostwa, a teraz są. Prosił, 

żeby radni zwrócili na to uwagę, że to są czynniki w dużej części  naprawdę obiektywne. 

Starosta podał, że jest zaplanowany 3% wzrost płacy dla naszych pracowników. Myśli, że to 

jest niewiele w stosunku do tego, jak rosną płace w Polsce.    

Starosta myśli, że w roku 2017 uda się złożyć wniosek dotyczący skrzyżowania 

Gałczyńskiego-Parzęczewska w Zgierzu. Są środki zabezpieczone na dokumentację 

projektową i jeżeli wszystko będzie dobrze, to zadanie będzie realizowane.  
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Następnie Starosta przekazał, że nie wycofujemy się z boisk, jeżeli chodzi o Głowno                                

i Ozorków, będziemy starać się robić je z wykorzystaniem własnych środków powiększonych 

o Totalizator Sportowy, ale nie w roku 2017, bo niestety, ale budżet z gumy nie jest. Według 

Starosty założone kredytowanie w kwocie 8,5 mln zł jest na tę chwilę bezpieczne. Większość 

samorządów chciałoby mieć takie zadłużenie, jakie ma Powiat Zgierski w tej chwili. Byłoby 

wielkim grzechem i nieporozumieniem, gdyby nie sięgnąć po kredyty w celu wykorzystania 

funduszy unijnych.   

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski podkreślił, iż środki pozyskane na 

termomodernizację DPS w Ozorkowie spowodowały, że projekt budżetu się całkowicie 

rozjechał. Dopiero w dniu wczorajszym otrzymaliśmy oficjalne stanowisko z posiedzenia 

Rady Nadzorczej WFOŚiGW. Był obecny, kiedy zapadały decyzje, to była walka do ostatniej 

chwili. Podziękował Staroście, członkom Zarządu, dyrektor PCPR, dyrektor DPS, radnej 

która pracuje w tej placówce, pracownikom Wydziału Pozyskiwania Funduszy 

Zewnętrznych. Nie wszyscy dostali stuprocentowe dofinansowanie. My też w pierwszej 

wersji mieliśmy środki mniejsze, ale otrzymaliśmy 100% tego co chcieliśmy, czyli  

1.528.000 zł dotacji, 1.528.000 zł pożyczki – łączny koszt to 3.222.000 zł. Przy okazji 

podziękował Skarbnik, że była w stanie przebudować budżet w tak krótkim czasie, żeby te 

środki włączyć. Wczoraj prowadzone były rozmowy w tym zakresie z RIO, z Zarządem,                     

z prezesem i z pracownikami WFOŚiGW zajmującymi się rozliczaniem dotacji. Mogliśmy 

zrezygnować i nie byłoby wtedy tego problemu, nie byłoby tych pytań, tylko w przyszłym 

roku byłyby to proporcje zmienione, czyli 40% dotacji i 60% pożyczki, jeżeli nasz wniosek 

by został rozpatrzony.  Przyznał, iż sam w pewnym momencie zwątpił, czy Skarbnik się uda 

tak ten budżet przemodelować, żeby ta inwestycja była w przyszłym roku zrealizowana.    

 

Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki oznajmił, iż po pierwsze nie ma zamiaru 

tłumaczyć się z sukcesów Gminy Aleksandrów Łódzki, bo z tych sukcesów niech tłumaczy 

się Burmistrz Lipiński, bo to jego zadanie i jego cześć, że potrafi tak prowadzić gminę, że ma 

pasmo sukcesów. Po drugie, jeśli radny Pilarski spojrzałby dokładnie w projekt budżetu na 

2017 rok, to zauważyłby że jedynymi pewnymi w wydatkach majątkowych na terenie gminy 

Aleksandrów Łódzki jest 179.000 zł na chodnik w Rąbieniu i 3.200.000 zł, z czego znakomita 

większość to jest dotacja na termomodernizację DPS w Rąbieniu, w którym mieszkańców 

Aleksandrowa jest chyba raptem 4. Odpowiadając radnemu Gabrysiakowi w kwestii 

składanych deklaracji odnośnie popierania bądź niepopierania pobierania kredytów 

Wicestarosta zaznaczył, że w momencie, kiedy to mówił, to dług powiatu przekraczał 30 mln 

zł, a zadłużenie na grudzień 2017 roku ma wynieść 16 mln zł. Różnica jest niesamowita                                

i realia są zupełnie inne. Sytuację mamy też o tyle inną, że mamy prognozę finansową, 

ostatnie do wzięcia fundusze zewnętrzne w takiej skali i naprawdę samobójstwem byłoby 

niewyciąganie rąk po te pieniądze.   

 

Członek Zarządu Powiatu Wojciech Budziarski wie, że w drogach powiatowych jest jeszcze 

dużo do osiągnięcia, ale Zgierz to nie tylko drogi powiatowe. To jest również budowa boiska 

w „Staszicu”, to jest również budowa hali w „Cezaku”, to jest również zaczęcie tej inwestycji 

związanej ze skrzyżowaniem Gałczyńskiego i Parzęczewska. Przypomniał, że na samym 

początku kadencji zrobiona została ul. Parzęczewska i ul. Targowa w Zgierzu. Zgodził się,               

że  odcinek ul. Gałczyńskiego wymaga remontu i to jest newralgiczne, bo przechodzi przez 

centrum Miasta Zgierza, ale trzeba zacząć od inwestycji polegającej na rozwiązaniu zjazdów 

prawo i lewostronnych na tym skrzyżowaniu i zapewnieniu bezpieczeństwa poruszającym się 

tam. I to jest nasze nadrzędne działanie i to na pewno jako członek Zarządu dalej będzie 

pilnował i egzekwował. Zakończona została także ul. Konstantynowska. A ponieważ jest ona 

jakby w ciągu ul. Śniechowskiego stąd rozmowy z miastem, żeby zapewnić możliwość 

przejazdu i połączenia tych ulic z ul. Łódzką. Przy inwestycjach prowadzonych na terenie 

miasta Zgierza nie ma pomocy włodarzy tego miasta.  
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Ad. 8e)  

Radny Michał Pilarski zwrócił uwagę, że radnym chyba nie chodziło o środki na DPS 

Ozorków, tylko o to że Skarbnik do RIO wysyła budżet, jako budżet nadwyżkowy. 

Inwestycja w Ozorkowie kosztuje 3.200.000 zł, deficyt budżetu między początkiem grudnia, 

a dzisiejszą sesją nagle wzrósł, już nie licząc nadwyżki, do 7,5 mln zł. Bierzemy kredytu                       

i  pożyczki ponad 10 mln zł. Pozwalamy Staroście  na wzięcie kredytu obrotowego w kwocie 

3,5 mln zł. To razem daje 13,5 mln zł.  I radny nie wie, czy te 13,5 mln zł widziało RIO,                 

bo był opiniowany budżet nadwyżkowy. Przy całkowitym zadłużeniu w tym roku powiatu                

16 mln zł, to my to zadłużenie zwiększamy prawie jeszcze raz tym budżetem - prosi                          

o skorygowanie, jeżeli się myli. I tak naprawdę te 3.200.000 zł na Ozorków, to jest kropla                      

w morzu tego o czym mowa. Ponadto radny podkreślił, iż jest mieszkańcem Zgierza, to z tego 

miasta ludzie go wybrali, żeby reprezentował ich interesy i interesy tego okręgu wyborczego, 

który pokrywa się granicami z granicami administracyjnymi Gminy Miasto Zgierz. Jeżeli 

Starosta czyni radnemu z tego zarzut, że reprezentuje mieszkańców i stara się walczyć o ich 

interesy, to jest z tego dumny. Natomiast, co do deklaracji Starosty, że coś zrobimy,                         

bo przecież obiecaliśmy, to radny ma przed sobą list intencyjny z 2012 roku podpisany 

pomiędzy Starostwem, a Burmistrzem Ozorkowa dotyczący przekazania MDKu, w którym 

oprócz innych rzeczy Miasto zadeklarowało się, że wykona pewne rzeczy, przejmie MDK, 

itd. Otóż powiat na piśmie zobowiązał się: Powiat Zgierski wykona do 2014 roku przebudowę 

ul. Traugutta w Ozorkowie obejmującą wymianę okrawężnikowania chodników, zjazdów, 

miejsc postojowych, oznakowania pionowego i poziomego oraz nawierzchni – zrobione?  

Mamy rok 2016. Powiat Zgierski wykona do końca 2014 roku budowę boiska w ramach 

programu „Moje boisko Orlik 2012” na terenie Zespołu Szkół Zawodowych w Ozorkowie 

przy ul. Słowackiego. W przypadku braku kontynuacji programu „moje boisko Orlik 2012” 

Powiat Zgierski zobowiązuje się do wybudowania boiska szkolnego - wykonane?  Mamy rok 

2016. I to było na piśmie. „Więc Panie Starosto ja - po czynach ich poznacie - poczekam,                  

ale rezerwuję sobie prawo do tego, żeby Panu nie wierzyć.” 

Następnie radny skierował do radcy prawnego albo do Skarbnika pytanie, „na jakiej 

podstawie państwo twierdzą, że RIO nie wymaga opiniowania poprawek. Ja bym chciał 

poznać podstawę prawną, że nie wysyłacie państwo poprawek zmieniających budżet                           

z budżetu nadwyżkowego do budżetu deficytowego. Że państwo tego nie muszą wysyłać 

RIO. Czy jest taka podstawa prawna, czy Pani się tak wydaje.”     

 

Skarbnik odnosząc się do wątpliwości przedmówcy wyjaśniła, iż zgodnie z § 8 projektu 

uchwały budżetowej na rok 2017 planowany deficyt budżetu Powiatu Zgierskiego wynosi 

7.516.898 zł, który zostanie sfinansowany kredytem obrotowym. Radny myli dwa pojęcia, 

mianowicie: nadwyżki i deficytu. W opinii RIO jest napisane nadwyżka operacyjna. Także 

był to budżet deficytowy i jest to budżet deficytowy. Zwiększamy deficyt o kwotę                    

1.528.458 zł.  

Następnie co do pytania radnego Grzegorza Kuny, co RIO zrobi, jak tak został bardzo budżet 

przekształcony. Otóż RIO otrzyma uchwałę podjęta przez Radę i jeśli wniesie do niej uwagi, 

to radni te uwagi otrzymają. I albo je otrzymają, bo RIO postawi Zarząd Powiatu Zgierskiego 

na Kolegium, albo na najbliższej sesji te zmiany, które są niedopuszczalne zostaną przez Radę 

przyjęte i poprawione.  

Ponadto, jak już Skarbnik mówiła, tak naprawdę inwestycja termomodernizacja budynków 

DPS w Ozorkowie zmieniła w budżecie wszystko. Żebyśmy podpisali umowę z WFOŚIGW 

w tym roku, to RIO w tym roku nam musi wydać opinię. Skarbnik została uspokojona 

wypowiedzią, że nie jest problemem zwoływanie sesji nadzwyczajnej (chociaż wielokrotnie 

były takie uwagi, że jest), ponieważ zmian dokonywała w ostatniej chwili i w tym chaosie 

bardzo się boi, że mogła gdzieś popełnić błąd. I jeśli się pomyliła w budżecie i WPF 2016 

roku, to ma nadzieję, że bez żadnych komplikacji zwołamy sesję, jeszcze w tym roku, dla 

naprawienia ewentualnego jej błędu.  

Poza tym Skarbnik oznajmiła, że Gmina Ozorków jednak takie upoważnienie do 

dokonywania przeniesień w ramach wydatków na wynagrodzenia w budżecie swoim też ma. 
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Radny Grzegorz Kuna powiedział, „nie wiem czemu tak Pani Skarbnik jak i Pan Starosta 

chcecie mnie wkręcić w coś czego ja nie powiedziałem. Ja nawet jednego zdania nie 

powiedziałem, ani słowa na temat DPS w Ozorkowie. Proszę, albo mnie państwo 

przeprosicie, albo proszę o sprostowanie, bo ja sobie nie życzę, żebyście mnie w coś 

wkręcali.”  

 

Radny Michał Pieruń przyznał, że nie rozumie zaprezentowanego stanowiska, że w Zgierzu 

nie robimy ulic, bo miasto nie współpracuje, nie daje pieniędzy. Po czym okazuje się,                       

że 900.000 zł w ramach porozumienia miasto ma zabezpieczone na Gałczyńskiego - czyli 

współpracuje, czy nie współpracuje. To że wniosek, z różnych przyczyn, nie doszedł do 

skutku, to nie można powiedzieć, że my kredytujemy miasto, bo tak samo miasto chciało 

kredytować ul. Gałczyńskiego. „Mnie nie chodzi o napaść na was, mnie chodzi o to tylko, 

żeby to w końcu zrobić.”  

Następnie radny zwrócił uwagę, że Skarbnik z trybuny była łaskawa odpytać radnego 

Kosmowskiego i taką czynność zrobił też radny Łebedowski w sprawach nie dotyczących 

posiedzenia Rady i niezwiązanych z mandatem radnego powiatu. Radny wyraził sprzeciw                  

w tym zakresie, bo to może się za moment zacząć rozmowa na temat prywatnych czynności 

każdego z nas.  

 

Radny Zbigniew Antczak nawiązał do inwestycji drogowych, które są w projekcie budżetu na 

rok 2017 – jednocześnie podziękował za wprowadzenie budowy odwodnienia i przebudowy 

chodnika dotyczące ul. Piłsudskiego. Biorąc kwotę na drogi powiatowe na terenie miasta 

Zgierza plus 40.000 zł na wykonanie dokumentacji na przebudowę skrzyżowania                             

ul. Gałczyńskiego z ul. Parzęczewską wychodzi, że to jest 2% środków, które przeznaczone 

są na budowę i przebudowę dróg powiatowych na terenie Powiatu Zgierskiego. To jest 2 % 

całego budżetu. Jeśli radni podzielą sobie to przez 10 radnych ze Zgierza, to jest 0,2% 

przypadające z całego budżetu na jednego radnego. Jest to bardzo mała wartość. Natomiast 

dzieląc pozostały budżet na pozostałych radnych wypada to ok. 5%. Także skala jest zupełnie 

różna. Starosta powiedział, że jesteśmy radnymi powiatu, więc rozumie że Starosta też jest 

radnym powiatu, w tym miasta Zgierza i tą kwotę, która jest na ten rok przypisana na 

przebudowę dróg, też sobie przypisuje. Radny nie bierze w ogóle pod uwagę, co Starosta 

wypowiadał, że kredytujemy ul. Śniechowskiego. To jest wzajemna pożyczka. Zatem nie 

przypisujmy sobie budowy ul. Śniechowskiego przez powiat, bo te środki są tylko pożyczone, 

które w zadeklarowanej przez Prezydenta kwocie 900.000 zł będą oddane.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski oznajmił, iż jest pełen podziwu i szacunku dla Pani Skarbnik, 

że w tak krótkim czasie dokonała przebudowania budżetu. Zrobiła to i radni wczoraj na 

Komisji Budżetowo-Finansowej dostali ten dokument. Czasami tak trzeba. Ktoś, kto kiedyś 

pozyskiwał środki unijne, to wie że czasami takie rzeczy robi się w bardzo krótkim czasie.                  

I jeśli jest okazja i mamy szansę, to nie kruszmy kopii o coś, co nie jest aż tak istotne.                        

O termomodernizację DPS w Ozorkowie walczą radni. I słusznie, jeżeli są pieniądze                    

z WFOŚiGW trzeba je pozyskać. Tak samo jakby były pieniądze na drogi, bierzmy je, róbmy, 

bo to jest dla ludzi. Poza tym podziękował Skarbnik za szczegółowe uzasadnienia, bo to 

radnym bardzo ułatwia.  

Następnie radny nawiązał do słów radnego Pierunia, gdzie wywołane zostało jego nazwisko. 

Powiedział, że nie lubi słuchać dyrdymałów, dlatego radnemu Kosmowskiemu zadałby tylko 

jedno pytanie – choć osobiście go bardzo lubi – dlaczego Gmina Ozorków pomimo próśb 

opierała się, żeby takie uzasadnienia do uchwał pisać. Dla radnego Skarbnik jest super. 

Podziwia ją, że te uzasadnienia pisze, bo to bardzo ułatwia. Po drugie Skarbnik się pod tym 

podpisuje, czyli jakby chciała  oszukać, to od razu wiadomo, kto to zrobił, kto to podpisał. 

Także radny prosił o zakończenie tej dyskusji. Każdy, jeśli ma coś do budżetu, niech złoży, 

„mówmy o naprawdę ważnych rzeczach, a nie kruszmy kopii o pierdoły.”     
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Radny Witold Kosmowski przyznał, iż też podziwia Panią Skarbnik za ciężką pracę. Jest 

radnym powiatu i zawsze będzie badał sprawy powiatu. W swojej wypowiedzi pytał o kwoty 

i przeprosił Panią Skarbnik, jak się poczuła urażona. Tutaj Starosta powiedział o tych 3% dla 

pracowników. Jak najbardziej, tylko w dzisiejszym projekcie budżetu mamy 7.700.000 zł na 

przyszły rok, a na ten rok mamy 7.822.000 zł, czyli teoretycznie wychodzi, że mamy te kwoty 

na wynagrodzenia niedoszacowane, bo jeżeli mamy dać 3% to już brakuje. Jeżeli chodzi                   

o zwiększaną kwotę na halę sportową w Aleksandrowie, to rozumie, że były jakieś 

rozbieżności pomiędzy złożonym wnioskiem i po prostu musimy dopełnić tą kwotę.       

 

Radna Lidia Elert przekazała, iż przysłuchuje się tej dyskusji i trochę jej smutno, że tak 

rozbijamy się o ten DPS w Ozorkowie. Jeszcze na poprzednich sesjach smuciliśmy się, że nie 

dostaliśmy środków. Teraz je mamy i powinniśmy być z tego dumni, a nie się sprzeczać, że te 

pieniądze są. Osobiście uważa, że to jest też jakiś jej sukces. Jeżeli chodzi o budżet:  

termomodernizacja w Ozorkowie - po pierwsze, dodatkowo środki na samochód do DPS - po 

drugie, dokumentacja techniczna na przebudowę ul. Zielonej - po trzecie, rozszerzenie 

Wydziału Komunikacji (o które tak zabiegała z innymi radnymi) to są wszystkich nas zasługi. 

„Zbliża się czas świąteczny i cieszmy się z tego, co naprawdę udało się zrobić –  ja jestem 

dumna. ”  

 

Radna Krzysztofa Kubiak złożyła podziękowania Skarbnik za czytelne uzasadnienia do 

uchwał. Następnie, jeżeli chodzi o klimatyzację, uważa że na ul. Długiej założenie jej jest 

niezbędne, bo warunki pracy tam są fatalne od wielu lat i dobrze wie, że Geodezja na górze 

potrafi mieć ok. 40 stopni latem. Poza tym jest bardzo zadowolona z tego, że to wszystko 

przeszło, cieszy się z radości koleżanki i myśli, że koledzy też się usposobią, bo wiele życzeń 

ze składanych wniosków było spełnionych.     

 

Radny Sławomierz Janiszewski przypomniał, że jest to pierwszy budżet, który ta Rada 

formułuje, bo poprzedni budżet trochę był w innej konfiguracji. O ile w ubiegłym roku dość 

ostro wystąpił w kwestii dotyczącej uwag szanując opozycję, to może powiedzieć,                            

że dzisiejsza opozycja jest opozycją rzeczową. Dzięki radnym opozycji przekonał się, że ten 

budżet jest dobrze skonstruowany. Wnioski i uwagi radnych opozycji, szczegółowe, 

odpowiedzialne zostały wyjaśnione nie tylko przez osoby kompetentne z Zarządu, ale i przez 

Panią Skarbnik. Jednak trochę radnemu przykro, że został sklasyfikowany jako radny Powiatu 

Zgierskiego z terenu miasta Zgierza na 0,2%. Naprawdę ceni się wyżej. Zwrócił się do osób, 

które wypowiadały się o tych procentach, powiedzmy sobie jasno i życzliwie – padło z ust 

Starosty dzisiaj - a radny powtórzy, że wszystko zależy od tego, ażeby  - tak jak mówił 

Sztaudynger - dwoje chciało naraz, tzn. żeby Starosta i Starostwo i urzędujący łącznie 

Prezydent tego miasta i Rada tego miasta Zgierza chciała, a czy chcą czy nie, to już ocena dla 

osób, które są blisko tej władzy. Nieprzypadkowo, na jego wniosek, Prezydium Rady 

zgodziło się do wprowadzenia w jednej z sesji Rady Powiatu Zgierskiego w przyszłym roku 

tematu „Współdziałanie z samorządami gminnymi dotychczasowe, ocena tego współdziałania 

i wypracowanie nowych form współdziałania.” Czynimy to prawie że w połowie kadencji. 

Radny oczekuje jednej rzeczy, że na tą sesję przyjdzie także Prezydent Miasta Zgierza (niech 

nikt nie myśli, że radny atakuje Prezydenta, bo ma obowiązek szanować Prezydenta swojego 

miasta, ale oprócz tego ma prawo wymagać od niego, co czyni niejednokrotnie w innych 

formach) i przedstawi co dotychczas w jakim zakresie zrobił przez dwa lata we 

współdziałaniu z Zarządem Powiatu, Radą Powiatu  i Starostwem i zaproponuje nowe 

rozwiązania. Sądzi, że nie tylko będzie Prezydent Miasta Zgierza, ale i inni samorządowcy. 

Będzie to ciekawa konfrontacja tego, co my robimy dotychczas i co będzie na przyszłość. 

Radny życzyłby sobie, żebyśmy przed przerwą uchwalili mądry budżet.           

 

Skarbnik przyznała, iż rzeczywiście radny Grzegorz Kuna nie wymienił inwestycji DPS                    

w Ozorkowie, ale nawiązał do niej, bo jeżeli mówimy o zwiększeniu deficytu, to on został 

zwiększony przez tę inwestycję. Natomiast, jeżeli mówimy o transparentności informacji,                 
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to  chyba w każdym samorządzie powinna być ona porównywalna. Nie może sobie zarzucić 

tego, że przed radnymi jest coś ukrywane. Jak radni sami zauważyli, uzasadnienia do uchwał 

naprawdę są obszerne. 

 

Radny Michał Pilarski nawiązał do informacji Starosty, że doszły inwestycje, zmieniły się 

proporcje i nie można tych procentów odnosić. Ma racje, w Zgierzu się nic nie zmieniło 

doszły dodatkowe inwestycje w innych miastach, czyli te procenty, które radny przeczytał 

dotyczą miasta Zgierza, powinny jeszcze spaść. Co do przeliczeń radnego Zbigniewa 

Antczaka odnośnie inwestycji, to Zgierz jest na szarym końcu tak naprawdę traktowany                       

w tym budżecie. Radny nie ma uwag generalnie i nie będzie się czepiał niczego innego poza 

samym faktem nieuczciwości podziału i stosunku proporcji siły radnych i liczby 

mieszkańców do wielkości inwestycji. Z tą zasadą się nie zgadza, tego podziału i tego 

traktowania Zgierza mocno po macoszemu. To, że są chodnik na ul. Piłsudskiego  

i nawierzchnia to chwała, coś musieliście wpisać, no to wpisaliście to, natomiast są inne ulice, 

które nie są  wpisane. Radny Wojciech Budziarski mówił o tym, że najważniejsze jest 

bezpieczeństwo mieszkańców przy okazji ul. Parzęczewskiej. A od jakiegoś czasu radny 

mówi, że jest lewoskręt, a cały ruch jest puszczony przez przystanek na ul. Gałczyńskiego 

przez skrzyżowanie Parzęczewskiej. Już radny Świniuch nawet mówił, że będzie nad tym 

pracował, ale to mówił pół roku temu, a przejazd jest dalej. Właśnie z tego powodu, z tej 

rażącej dysproporcji, z tego po macoszemu traktowania stolicy powiatu, okręgu z którego 

został wybrany, radny nie poprze tego budżetu.   

 

Wicestarosta odpowiedział radnemu Witoldowi Kosmowskiemu w sprawie tych 7 tysięcy                     

zł na ewentualną budowę hali w Aleksandrowie Łódzkim. Potrzeba tej zmiany wynikła                      

z analizy wniosku złożonego, gdzie część kosztów została uznana za koszty 

niekwalifikowane. Całkowita kwota się nie zmienia, natomiast część kosztów została uznana 

za niekwalifikowane  stąd taka, a nie inna decyzja.    

 

Radny Dominik Gabrysiak zaznaczył, iż w ogóle nie rozumie dyskusji na temat DPS                         

w Ozorkowie. Walczyliśmy o tę termomodernizację mocno i nikt nie podważa zasadności tej 

inwestycji. Ponadto radny oznajmił, że akceptuje kwotę 4,5 mln zł na inwestycje                                  

w Ozorkowie, bo tej wstępnej kwoty 1.200.000 zł nie akceptował.  

 

Radny Zbigniew Antczak nawiązując do wypowiedzi radnego Sławomierza Janiszewskiego 

powiedział, że nie ośmieliłby się nigdy wobec całej Rady dokonać oceny radnego. Potrafi 

rozgraniczyć życie prywatne, a pracę w samorządzie. Jego wypowiedź naprawdę nie skupiała 

się na ocenie radnego osobowości, wręcz przeciwnie to tylko były liczby bezwzględne                        

i liczba radnych, którą podał. Jak się kwotę podzieli przez 10 radnych z miasta Zgierza,                    

to wychodzi  taki, czy inny procent. „Jeżeli Pan to odczuł inaczej, serdecznie przepraszam.”    

 

Radny Tomasz Jędrzejczak zwrócił uwagę, że trzy czwarte prowadzonej dyskusji to są 

sprawy różne. Prosił, aby dyskutować na temat uchwały budżetowej, skupiajmy się na 

merytoryce. 

 

Radna Krzysztofa Kubiak oznajmiła, że ani nie czuje się oszukana, ani nie brała udziału                    

w jakimś tam kłamaniu, przekłamywaniu tym zadaniom. Jest radną powiatową i popierała 

również wnioski z innych miast, które są w powiecie. Czy radni robili analizę tych procentów 

ubiegłorocznego budżetu i czy też było tak mało w Zgierzu. Radna jest zadowolona.    

 

Starosta odniósł się do zgłoszonych uwag. W porozumieniu z Gminą Miasto Ozorków nie 

było tych inwestycji, które zaplanowaliśmy, nie było 3 mln zł z Powiatu Zgierskiego na 

realizację przebudowy układu komunikacyjnego miasta Ozorkowa. Także poprosił, aby radny 

Pilarski nie obawiał się o Ozorków, bo naprawdę nie jest pokrzywdzony. Natomiast, jeśli 

chodzi o Zgierz, to w tym roku: ul. Konstantynowska 2.100.000 zł, ul. Kasprowicza prawie 
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300.000 zł, chodnik ul. Łagiewnicka 170.000 zł. Także nie mówmy, że w Zgierzu nic nie 

robimy, bo to jest nieprawda i jest to krzywdzące. Co do kredytu, to powiedział to                             

w kontekście, że w tym roku środki zostały przekazane na dofinansowanie                                        

ul. Śniechowskiego, a oczywiście w przyszłym roku te pieniądze odzyskamy. Zarząd odrzuca 

wniosek radnego Witolda Kosmowskiego i prosi o przegłosowanie budżetu w wersji 

przedstawionej przez Panią Skarbnik.   

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję.  

 

Ad. 8f) 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    6 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/305/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na 

rok 2017 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu. 

 

Starosta podziękował za głosowanie nad budżetem. Myśli, że on jest budżetem ambitnym.                       

Stawiamy sobie cele, które chcemy żeby były zrealizowane. Podziękowania również złożył 

wszystkim, którzy się przyczynili do powstania tego budżetu, w szczególności: Pani Skarbnik 

i całemu Wydziałowi Finansowemu, jak i pozostałym wydziałom. Obiecał, że ten budżet 

zostanie zrealizowany, możliwie w jak najlepszym stylu.  

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2026 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2026 po autopoprawkach z dnia 24 listopada 2016 r. stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2026 po autopoprawkach z dnia 8 grudnia 2016 r. stanowi załącznik 

nr 25 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2017-2028 po autopoprawkach z dnia 21 grudnia 2016 r. stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Uchwała Nr I/183/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi                   

z dnia 29 listopada 2016 roku w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Powiatu 

Zgierskiego stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji                                            

– po autopoprawkach, 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji. 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji                                             

– po autopoprawkach, 
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 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej  w zakresie dotyczącym Komisji       

– po autopoprawkach, 

 Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  w zakresie dotyczącym Komisji                                  

– po autopoprawkach , 

 Budżetowo-Finansowej - po autopoprawkach, 

 Statutowo-Prawnej - po autopoprawkach  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/306/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2028 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 10 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 10a)  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego stanowi załącznik                 

nr 30  do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Tomasz Jędrzejczak przekazał, że Komisja                             

wnikliwie analizowała przedmiotową skargę i uznała ją za niezasadną. Skarga dotyczy 

funkcjonowania Wydziału Komunikacji, a konkretnie punktu zamiejscowego w Głownie. 

Skarżący chciał sprawę załatwić w tym punkcie na miejscu. Wiemy, jak w tej chwili 

procedowany jest kierunek załatwiania spraw w Wydziale, że w punktach można je załatwić 

częściowo na miejscu, natomiast sam odbiór musi być dokonany w Wydziale w Zgierzu. Ma 

to się niebawem zmienić, ale póki co ta procedura obowiązuje. Skarżący się z tym nie zgadza 

i wniósł skargę na takie działanie.   

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że skargą zajmowała się Komisja Rozwoju 

Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej i również wnioskowała o uznanie jej za 

niezasadną.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały uznający w § 1 skargę  

za niezasadną. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/307/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 11 stanowi załącznik nr 32                 

do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 12
40

. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 13
13

. 

 

Ad. 10b) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2017 

stanowi załącznik nr 33  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady  przedstawiła projekt uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Sławomierz Janiszewski poinformował, że przygotowania                      

do realizacji niektórych tematów planu pracy będą podejmowane już od stycznia przyszłego 

roku, zachęcił do współpracy nie tylko na komisjach. Jeżeli będą uwagi radnych Prezydium 

Rady chętnie włączy się w ich realizację.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/308/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Zgierskiego na rok 2017  stanowi załącznik nr 34 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 12 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad. 10c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/266/16 Rady Powiatu Zgierskiego                      

z dnia 12 września 2016r.w sprawie zmiany uchwały nr XVI/197/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 19 lutego 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski, 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji:  

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/309/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/266/16 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 12 września 2016r.w sprawie zmiany uchwały nr XVI/197/16 

Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 19 lutego 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/60/15 

Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 marca 2015r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Powiat Zgierski, oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków stanowi 

załącznik nr 37 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 13 stanowi załącznik nr 38                              

do protokołu. 

 

Ad. 10d) 

Projekt uchwały w sprawie delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa                             

i Porządku Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. Zgłosił kandydatury radnych: Sławomierza 

Janiszewskiego i Michała Pilarskiego do składu Komisji, jako przedstawicieli Rady Powiatu 

Zgierskiego.   

 

Radny Sławomierz Janiszewski wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Radny Michał Pilarski wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/310/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie delegowania radnych do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 14 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Ad. 10e) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji:  

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/311/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2017  stanowi załącznik nr 43                     

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 15 stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Ad. 10f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016                        

– druk A stanowi załącznik nr 45 do protokołu 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji:  

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji,  

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji , 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/312/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016 stanowi załącznik nr 46 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 16 

stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad. 10g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016                        

– druk B stanowi załącznik nr 48 do protokołu 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Zwróciła uwagę, że w § 2 został wprowadzony limit 

zobowiązań, który dotyczy upoważnienia dla Zarządu Powiatu Zgierskiego do podpisania                 

do końca roku umowy z WFOŚiGW na zadanie pn. Termomodernizacja budynków DPS                   

w Ozorkowie. Tu jest wpisana kwota 1.700.000 zł, na którą składa się kwota pożyczki                           

i kwota odsetek.   

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji:  

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/313/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016 stanowi załącznik nr 49 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 17 

stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad. 10h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016 – 2028 stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Wniosła autopoprawkę do załącznika nr 3,                          

do objaśnień: 

 został wydłużony termin sporządzenia tej WPF, bo do chwili obecnej WPF obowiązywał 

na lata 2016-2022. WPF musi być sporządzony na lata 2016-2028 w związku                             

z wprowadzeniem pożyczki z WFOŚiGW, gdzie ostateczny termin spłaty przypada na rok 

2028, 

 zaktualizowano także wszelkie dane uwzględnione w załączniku nr 1 roku 2017, które są 

zgodne z przyjętym  już budżetem na rok 2017, 

 podobnie jak w roku 2017 zaktualizowano wszelkie dane ujęte w WPF w załączniku nr 1                          

w latach 2018-2028, które też są zgodne z uchwałą w sprawie uchwalenia WPF na lata 

2017-2028.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji:  

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/314/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2016 – 2028 stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 18 stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad. 10i) 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Powiat Zgierski w 2017 roku pożyczki                                

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi stanowi 

załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji:  

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/315/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie zaciągnięcia przez Powiat Zgierski w 2017 

roku pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                          

w Łodzi stanowi załącznik nr 55 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 19 stanowi załącznik 

nr 56 do protokołu. 

 

Ad. 10j) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2016 stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji:  

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/316/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie ustalenia wydatków niewygasających                        

z upływem roku budżetowego 2016 stanowi załącznik nr 58 do protokołu. Wydruk                              

z głosowania nr  20 stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
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Ad. 10k) 

Projekt uchwały w sprawie stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych 

na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego 

stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji:  

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXVII/317/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia  2016 r. w sprawie stawek opłat za zajmowanie pasa 

drogowego dróg powiatowych na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu drogowego stanowi załącznik nr 61 do protokołu. Wydruk                              

z głosowania nr 21 stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 63 do protokołu.    

 

Ad. 12 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Ad. 13  
Starosta oznajmił, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie                                    

w statutowym terminie.  
 

Ad. 14 

Przewodnicząca Rady podziękowała za organizację pracy Rady i komisji w przeciągu całego 

roku pracownikowi Biura Rady Wandzie Komorowskiej. Następnie złożyła życzenia z okazji 

Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku.   

 

Ad. 15 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 13
46

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała  


